
Zápisnica z výročnej členskej schôdze chovateľov Oraviek konanej dňa 
18.02.2024 v Žiline. 

 
1.Predseda klubu privítal všetkých prítomných  
 

Navrhol   Návrhovú komisiu : Ing. Ján Kadík , Ing. Štefan Hamerlík , Jozef Gáll 
                Mandátovú komisiu : Lukáš Bača , Jozef Bača , Ľubomír Farkaš  
 
Za zapisovateľa určil : Ing. Jána Kadíka  

Overovateľov: Lukáš Bača a Ľubomír Farkaš   
 

Mandátová komisia potvrdila uznášania schopnosť  prítomných je 19 členov z 35 členov . 
 
Predseda prečítal navrhovaný program schôdze ktorú členovia dostali v pozvánke  , ktorý bol 
jedno hlasne schválený  
 

Program: 
                    1. Otvorenie, privítanie prítomných 

                  2. Informácie o uznání   novošľachtených  far. rázov Oraviek 
                  3. Správa o činnosti klubu  za rok  2023 

                  4. Finančná  správa 

                  5. Vyhodnotenie klubovej výstavy  Nitra 2023 

                  6. Plán práce na rok 2024 

                  7.Rôzne 

                  8.Záver 
 
 

Uznesenie č . 1/2024 
Členovia KCHO schvaľujú  program výročnej členskej schôdze  podľa predloženého návrhu . 
 
Za : 19   proti : 0 zdržal sa : 0 
 
 

2. Informácie o uznaní   novošľachtených  far. rázov Oraviek 
Na CV Nitra 2023  prebehol uznávací proces nasledovných novošlachtených farebných rázov 
Oraviek. 
Zdrobnená Oravka pásikovaná a čierna splnila podmienky pre uznanie  , je už len na 

hydinárskej komisii  aby to potvrdila  a pripravila vzorník .  

 

                                      Uznesenie č . 2/2024   
Členovia KCHO berú na vedomie správu o novo vyšľachtených farebných rázov Oraviek 
 
 
3.Správa o činnosti klubu  za rok 2023 
 
Naši chovatelia sa zúčastnili Výstavy hospodárskzch zvierat Agrokomplex 2023 , kde SZCH 

prihlásil  kolekciu novo vyšľachtených farebných rázov Oraviek do súťaže o Zlatý kosák. 



V tejto súťaži sme uspeli , kde predseda klubu odprezentoval kolekciu odbornej komisii a bol 

nám odovzdaný Zlatý kosák z rúk ministra pôdohospodárstva rozvoja a vidieka Prof. MVDr. 

Jozefa Bíreša  CSc. Predseda  poďakoval všetkým členom ktorí poskytli svoje zvieratá do 

tejto súťaže.   

 

CV Nitra kde prebehla klubová výstava ktorá bola obohatená odovzdávanie ocenení pre 

šľachtiteľov Oraviek  , ktoré  bolo adekvátnym ohodnotením našej práce  ako i odovzdávanie 

ocenení verejne . Ospravedlnenie aj na tejto schôdzi  Lukášovi Bačovi ktorý nebol uvedení 

v katalógu ako šľachtiteľ , aj keď všetky prezenty  dostal ako ostatný ocenený . 

Vystavených bolo na CV 142 ks veľkých  Oraviek  žltohnedé  – 46 ks , biele – 38 ks , čierne- 

21 ks , pásikované – 16 ks   rodovo sfarbené . 21 ks   

Vystavených  bolo zdrobnených Oraviek  60 ks   žltohnedé  – 18 ks , biele  – 23 ks, rodovo 

sfarbené  10 ks ,  novo šľachtené 12 ks  čierna a 12 ks   pásikovaná  dokopy 84 ks   

Predstavené boli aj žlté pásikované  v oboch verziách od Ing. Miloša Supuku  

 

Celkovo bolo vystavených  234 ks Oraviek  , ktoré tvorili najväčšiu kolekciu hrabavej hydiny 

.  

Chovatelia  z nášho klubu v roku  2023  uznané chovy  

Zdrobnené Oravky :.  žltohnedé  3 B , 5 A 

   Biele 2B , 1A 

   Rodovo sfarbené  3 B , 2A 

Spolu 15 chovov  

 

Veká forma ˇ: Žltohnedé  3 B , 4  A 

  Biele  1C, 1B,4A 

  Čierne  1B, 2A  

                       Pásikované   A -2  

                       Rodovo sfarbené  A- 1  

Spolu 19  chovov  

 

Predseda klubu  zhodnotil veľký pokles uznaných chovov členov klubu  a vyzval ich , aby 

v roku 2025 pristúpili k tomuto procesu zodpovednejšie , nakoľko sa pripravuje schéma , 

ktorá bude na finančnú podporu  týchto chovov. 

 

 

    

Uznesenie č . 3/2024 
 

Členovia KCHO berú na vedomie správu o činnosti za rok  2023  
 
4.Finančná  správa   

 Predseda  klubu prečítal  finančnú správu za rok 2023  od pokladníka klubu ktorý sa 
ospravedlnil pre chorobu  
 
Zostatok :  k.01.01.2023  - 165,84 eur 
Príjem : 250  eur – členské  
Výdaj : 130 eur , občerstvenie a prenájom priestoru na výročnú členskú schôdzu 
Zostatok :  k 18.02.2024 – 285,94 eur 
 



 

Uznesenie č . 4/2024 
 

Členovia KCHO  berú na vedomie  finančnú správu za rok 2023  .   
 
 
5.Vyhodnotenie klubovej výstavy  2023 
 
 Najlepší kohút: Oravka čierna Ing. Hamerlík Štefan 
Najlepšia sliepka: Oravka čierna Ing. Kadik Ján 
Najlepšia Kolekcia: Oravka Biela Mičko Milan 

 
Najlepší kohút: zdrobnená Oravka žltohnedá  Kalafut Michal  
Najlepšia sliepka: zdrobnená .Oravka biela Bača Lukáš 
Najlepšia Kolekcia zdrobnená Oravka  rodovo sfarbená  : Ing. Henžel Štefan 
Memoriál Babuškin: Oravka žltohnedá Ďurík Pavol 
Memoriál Vajzera : zdrobnená  Oravka žltohnedá  Kalafut Michal  
Pohár predsedu Szch: zdrobnená Oravka biela Čelko Jaroslav 
Pohár tajomníčky Szch: Oravka biela Chlepko Peter 

 

 

Uznesenie č . 5/2024 
 

Členovia KCHO  berú na vedomie  správu o vyhodnotení klubovej výstavy Nitra  2023  .   
 
 

 
 
6.Plán práce na rok 2024 
 

Usporiadať klubovú výstavu  pri CV Nitra 2024   
Zapracovať na uznaných chovoch v tomto roku  
Plemenná kniha pilotný projekt  
 
Predseda prečítal navrhovaný plán práce na rok 2024 ,  ktorý bol jedno hlasne schválený  
Za : 19   proti : 0 zdržal sa : 0 
 
 

Uznesenie č . 6/2024 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

Členovia KCHO schvaľujú plán práce na rok 2024 .   

 
 
7.Rôzne 
 

- pozitívny postreh  ÚOK HY zo 7 členov je nás tam 5 členov klubu  
- 13 adeptov na posudzovateľov hydiny 1 náš člen  
-  8 našich členov sú posudzovatelia  z 45  
 



V diskusii sa spomínala  EE výstav v CZ , možná podpora chovov z ministerstva 
pôdohospodárstva rozvoja a vidieka , pozitívne a negatívne zoznamy EE komisie . 
Predseda klubu  odprezentoval  porovnania a vývoj  všetkých farebných rázov Oraviek veľká 
forma , kde upozornil na nedostatky , konkrétnych farebných rázov Oraviek . S tým , že 
posudzovatelia hydiny budú usmernení na svojom školení na , konkrétne detaily ktorým sa 
budú venovať pri posudzovaní Oraviek na CV Nitra ako i na ostatných výstavách v roku 2024- 
2025. 
K tejto prezentácii prebehla diskusia členov klubu . 
 
  8.Záver 

Predseda klubu  poďakoval všetkým prítomným za účasť a plodnú diskusiu , pozval všetkých 
na spoločný obed a ukončil výročnú členskú schôdzu chovateľov Oraviek . 
 
 
Zapísal : Ing. Ján Kadík 
 
V Žiline  18.02.2024   
 
Overovatelia zápisnice :  
 Lukáš Bača  v.r.   
 Ľubomír Farkaš  v.r.   
 
 
          Michal Kalafut  v.r.                                                                   Ing. Štefan Henžel  v.r.  
Tajomník klubu chovateľov Oraviek                                       Predseda klubu chovateľov Oraviek   
 


